1
oorlog 3- 1915 - okt.


[01/01/1915]   1 Jan(uari) trokken wij naar Veurne, gingen slapen bij Zoë D'haene. Alida was 10 minuten in haar huis, ik was gegaan tot op Veurne markt als den Duitsch begon te smijten. Als ik terug na het Bombardement over de traver ging, wat zag ik dan? die driewoonste waar mijn vrouw en kind in was, het eerste huis lag plat van de eerste bom die geworpen was, en Zoë D'Haene('s huis) onbewoonbaar gemaakt, zoo dat ik daar niemand meer vond. En dat was maar 1 1/2 ure geleden. Ik zocht en ik vond haar in een kelder van de maaldere bij de statie bij de soldaten, en ik moetst dan eene andere plaats zoeken. Ik ging dan in de pannestraat bij Jerôme Blankaert. 's Morgens gingen wij achter nieuwe Laisse Passe voor France.

[02/01/1915]   Januari 2. Niet bijzonders.

[03/01/1915]   Januari 3. Zondag ging ik naar Constant. In het terug keeren had Charle Borra bij Alida geweest. Ik ging dan om mijne laisse passé te laten onderteeken(en) voor Bordeaux, maar kon 's nuchtends niet weg : mijne papieren waren niet juist. 

[04/01/1915]   4  kreeg ik mijne papieren juist en (wij) maakten ons gereed om 's morgends te vertrekken.

[05/01/1915]   5. Met den trein van 6 1/2 ure begaven wij ons naar Duinkerque, waar wij eene vrijgeleide kregen voor Bordeaux van Fr(anse) Officiers.

Om 2 1/2 uren waren wij te Calais, dan onder duikers en arduingroeven naar Boulogne. 't Was toen al 4,20 ure onder de duikers, tot Etaples 1/4 voor 6 ure, Abbeville 7 1/2 ure, Bauvais 10 1/2 , Paris 1 ure van den nacht, waar wij soepe kregen voor niet.

[06/01/1915]   Woensdag 6 J(anuari).  's Morgens kregen wij weder eten. Dan gingen wij naar het station van Orleans. Wij moesten weder eten en ons verschoonen en weder eten. Dan gingen wij naar den dierentuin, en gingen dan wat slapen, en dan weder eten om toen met den trein van 10 ure te vertrekken naar Bordeaux. Om 10 ure reden wij weg van Parijs, 12 1/2 te Blois, 1 ure te St Pi(erre) des corps Tours, 3 ure Poitiers, Angelene ten 5 ure.

[07/01/1915]   7 Januari. Bordeaux om 7 ure. Wij kregen daar eten in de statie. 's Noens weder en 1 flesch melk. 's Avonds gingen wij in refusézaal gaan slapen ...

[08/01/1915]  8 Jan(uari) Vrij(dag) gingen wij naar het commissariaat. Wij kregen papieren voor eten en slapen. Wij moesten gaan eten op 1 schip.

[09/01/1915]   9 Zaterdag. Ik ging naar schip 's noes om te eten. Daar kregen wij 1 flesch wijn met 4 om te deelen, 2 appels, soep en vleesch.

[10/01/1915]   Zondag 10. Felix kwam om zijne pakken. Ik en Jerôme D'H(aene) hielpen Felix pakken dragen. 's Noens dieneerden wij in eene Café rue de Tivoli, met mooie flesschen wijn. 's Avonds zongen ze op onze zaal dat ('t) vreed was. Er waren er die wijndronke(n) waren.

[11/01/1915]   Maandag 11 gingen wij naar de markt. Voor 1 stuk zeepe was het maar 45 centiem. Achter de noen kreeg ik werk.

[12/01/1915]   Dynsdag ging ik gaan werken in fabrike van Gustaf Biset, rue Frecine aan 12 centiemen het paar [voor een uitvoerige beschrijving van de fabriek, click here; linken naar wordbestand QQextra 1915] en kochten 1 pa(ar) schoen voor Victor.

[13/01/1915]   Woensdag 13 ging ik gaan werken en Alida ging voor mij eten krijgen van het schip.

[14/01/1915]   Donderdag had ze voor den 1ste maal mij(n) eten meden en wijn, van het schip.

[15/01/1915]   Vrijdag 14 had Alida 1 bon voor 2 pa(ar) schoen.

[16/01/1915]   Zaterdag kreeg ik mij(n) geld 16,20 centiemen.

[17/01/1915]   Zondag 16 ging ik werken tot 11 ure.

[18/01/1915]   Maandag 17 ging ik om 2 pa(ar) schoen. 's Namiddags ging ik werken met mijne nieuwen hamer, tangle en tour de la vice, die ik voormiddags gekocht hadt.

[19/01/1915]   Dynsdag werken. Er kwam een nieuwen.

[20/01/1915]   Woensdag werken. Die nieuwen vertrok.

[21/01/1915]   Donderdag 20 werken.

[22/01/1915]   Vrijdag. Werken en wij krijgen hier alle nuchtend om 8 1/2 caffie en 's namiddags dikwijls 1 flesch wijn met 4 gedeeld.

[23/01/1915]   Zaterdag 21 trok ik 25,20 cent voor dagloon.

[24/01/1915]   Zondag 22 hadt ik een kaart van Felix Tyvaert. Wij hadden eene brief gekregen voor naar de rue Vauban te gaan. Het was daar eene uitdeling van speelgoed voor kleine voor de vluchtelingen, en wij kregen nog een bon voor eene rok voor Alida.

[25/01/1915]   Maandag ging ik werken. 's Noens bleef ik thuis en ik ging achter eene kamer. Ik vond er twee bij een wijf aan 14 of 16 franks. Ik nam dien voor 14 frs.

[26/01/1915]   Dijnsdag 24 ging ik naar de burgemeestre om te trekken, ik schreef een brief voor ons, en ik moeste naar de Belgische consul om een briefje. Ik ging, en 's anderdags keerde Alida naar de mairie terug. Wij konden niet trekken : wij moesten er eerst 4 maanden zijn, en daarbij ik werkte, zegde hij. Dijnsdag sliepen wij al in onze kamer.

[27/01/1915]   Woensdag 's morgens, dat was koud in die kamer met den venster in de deur zonder zonne. Wij hadden toen liever die anderen gehad voor 16 frs, met een venster in de deure en 1 in de muur.

[28/01/1915]   Tegen Donderdag 26 's avonds waren wij al in die kamer. 's Avonds op mij(n) werk, de dierecteur sprak tegen mij en van mijne en hare ouders, bij zooverre dat ik mij niet kon houden en dat de tranen uit mijne oogen moesten. Bij dit ziene kreeg ik dadelijk een Billiet van 5 frs, 1 fles wijn, en ik ging alle avond er eene hebben. Ik vroeg wat embalage voor een bed voor ons kind, vooralleer hij tegen mij gesproken had, en dan zij (l.zei) hij dat hij nog een klein bedje had voor den kleinen, die ik den Donderdag noen met behulp eener gast uit de fabrike naar mijn kamer bracht met een stootkarre. Ik kreeg ook kleederen voor kind en 's avonds ook een schoone vest voor mij en den

[29/01/1915]   Vrijdag een broek, singels en 1 flesch wijn met ondervest.

[30/01/1915]   Zaterdag ook een flesch wijn en 21,20 frs.

[31/01/1915]   Zondag gingen wij samen naar de quai de Paludate.

[01/02/1915]   Maandag. Ik naar mijn werk, deed er 31 paar.

[02/02/1915]   Dijnsdag ook. Deed er 35 paar, maar ik had 2 uren verlet.

[03/02/1915]   Woensdag deed ik er 45 paar. Ik had geen verlet gehad.

[04/02/1915]   Donderdag deed ik er 40 pa(ar) juist, maar ik had veel verlet gehad.

[05 en 06/02/1915]   Vrijdag en zaterdag avond kreeg ik 28,80 frs.

[08/02/1915]   Maandag werk ik weder en den zaterdag avond kreeg ik weder 28,80 frs. Dan ging ik zien naar de kaai paludate voor mijne twee brieven die al meer of eene weke in Bordeaux waren en nog niet gehad had. Ze waren weder (in) de Burgmeesterij en ik ging ze den maandag hebben. Wij hadden ook naar Felix Dhaene geweest om te eten te Tivoli.

Den maandag zag ik geene oude brieven, maar kreeg 2 nieuwe, 1 van Noë en 1 van Felix Tyvaert. Ik schreef Noé een brief en Tyvaert een postk(aart) als antwoord.

[16 en17/02/1915]   Dijnsdag 16, Woensdag 17 kreeg ik brief van Jerôme Simoens, waarin hij het adres gaf van Victoor. Ik zond seffens het adres naar Laurent Dhooge, Noë en Constant.

[18/02/1915]   Donderdag 18. Geen nieuws bijzonders.

[19/02/1915]   Vrijdag ook niet 19.

[20/02/1915]   Zaterdag 20 ontvong ik 33,60 cent, maar ik k'was volop betaalt tot mijne laatste schoe incluis.

[21/02/1915]   Zondag 21 ging ik naar de mis. Na de mis dan schreef ik eenen langen brief naar Constant. Ik kreeg een brief van Noé, ik schreef hem ook terug. Wij gingen dan eens wandelen. Ik kreeg een kaart van Jerôme Sim(oens).

[22/02/1915]   Maandag 22 deed ik 59 paar schoen.

[23/02/1915]   Dynsdag avond had ik in 2 dagen 12 frs gewonnen en kreeg drie brieven die verdoold waren in bordeaux op één slag.

[24/02/1915]   Woensdag 24 kreeg ik een (brief van) Victoor [QQbrief 111].

[25/02/1915]   Donderdag eene gazette van Victo(or) uit Holland en eene brief van Noë.

[26/02/1915]   Vrijdag 26. Niet.

[27/02/1915]   Zaterdag avond ontvangde ik 34,80 fr.

[28/02/1915]   Zondag 28 Februiari. 's Morgends ging ik naar de mis, vermaak d' hielen van mij, schreef eene lange brief naar Victoor [QQbrief 112] en ging dan wandelen in stad.

[01/03/1915]   Maandag schreef ik eene postkaart naar Constant en eene naar

[02/03/1915]   Dijnsdag 2den Maart. Ik ontvangde het avis van Noé. Ik ging om die valise naar Bordeaux statie 's noens en schreef hem eene kaart dat ik ze ontvangen had.

[03/03/1915]   Woensdag 3. Geen nieuws, ik veel werk.

[04/03/1915]   Donderdag 4. 59 paar.

[05/03/1915]   Vrijdag 5. 60 paar juist.

[06/03/1915]   Zaterdag. Ontvangde ik die weke juist 40,80 frs. centiemen.

[07/03/1915]   Zondag 7 ging ik naar de Mis. Na de mis kwam Felix D'Haene en vrouw ons een bezoek brengen. Ik ontvangde eene gazette van Constant en eene brief van Noé. Hij moest geen timbers, maar had liever een bitje geld, 5frs of 10 frank, daar een appel tegen den dorst goed was voor naar den slag op 15 Maart naar België te trekken. Ik zondt hem den zelfden avond nog een 1 Fransch Billiet van 5 frank en 1 Belgisch van 5 frank. Ik ging dan naar den directeur mijner fabrike, ik kreeg daar wijn en flesch op zak, 2 eiëren, melk en koekjes.

[08/03/1915]   Maandag 8 schreef ik 2 kaarten, één aan Victoor in Holland en Jerôme Simoens.

[09/03/1915]   Dijnsdag ontvangde ik eene gazette van Constant, een brief van Victoor, die den 15 Februiari verzonden geweest was en maar den 9sten Maart toekwam.

[10/03/1915]   Woensdag deed ik 56 paar schoen, is weder eenen goeden dag van 6,72 centiem. Er heeft eene fransche soldat permissie gekregen voor naar Huis te gaan voor goed, en de franschen zegden "in den maand April, dat de Duitsche gaan vertrekken uit Belgie en Frankrijk."

[11/03/1915]   Donderdag 11 Maart kreeg ik een brief van August Catrijsse.

[12/03/1915]   Vrijdag ontvangde ik eene gazette van Constant, een kaart van Noé dat hij het geld ontvangen hadt.

[13/03/1915]   Zaterdag 12 ontvangde ik

[14/03/1915]   Zondag 13 ging ik naar de mis in de kerk van het H.Hert, waar er 13 autaren zijn. Na den noen gingen wij naar Tivoli, maar ik had eerst een brief geschreven naar August Cattrysse en Felix Tyvaert.

[15/03/1915]   Maandag deed ik 64 paar schoen.

[16/03/1915]   Dijnsdag 16 kreeg (ik) eene kaart van Noé dat hij zijn plan trok, en nog eene postk(aart) eener kameraad uit de l'usine*, en ik deed 65 paar schoen. Ik had in eenen dag nog nooit geen 64 nog 65 gehad.

[17/03/1915]   Woensdag 's noene kreeg ik eene kaart van Constant. Ik schreef hem dadelijk eene weder. Weder 65 paar.

[18/03/1915]   Donderdag noene. Ik had drie brieven van R.Boone, Constant en Noë. 's Avonds eene gazette en een brief van Jerôme Simoens. Ik had nu maar 59 pa(ar) schoen.

[19/03/1915]   Vrijdag. Ik had eene andere plaats in een hoek. Ik verloor daardoor wat tijd.

[20/03/1915]   Zaterdag. De schoenen waren zoo niet meer gereed gelijk die eerste dagen der weeke, maar ik kreeg toch 42,60 frs, dat is 7,10 dags dat ik gewonnen had.

[21/03/1915]   Zondag 21 Maart. 's Morgends ging ik naar de eerste mis St N(iklaas) Kerk, dan naar de markt op place Capuciens. Ik kocht een dood konijn voor te eeten. Ik ging dan naar Talence bij den Commisaris om te trekken voor Victoor. Na den noen bezochten wij onze drien de kerke van St Paul, Rue Ravec, dan de Catedrale van St. Andree met 2 torens op en nog eene toren op dezelfde plaats der kerk met eene groote On(ze) Vrouwe beeld erop in plaats van eene haane dichtbij het stadhuis of Mairie, eene wandeling langs de kaai en dan naar huis.

[22/03/1915]   Maandag 22 Maart. Weder gaan werken.

[23/03/1915]   Dijnsdag had ik de mare van den directeur voor Alida dat zij mocht mede gaan om te werken, maar ik moest eene plaats zoeken voor ons kind, die wat ruzie kostte, daar het voor den Woensdag nuchtend was. Doch ik kreeg eene plaats bij eene Espanole.

Addendum onderaan de pagina :

Dijnsdag ontvangde ik 1 brief van Laurent D'Hooge voor Felix Tijvaert, 1 kaart en ene gazette van Noé.

[24/03/1915]   Woensdag 24. 's Morgens met Victoor naar daar. 's Noens hij schreeuwde als hij ons zag. Ik schreef dan een postkaart naar Constant en Noe.

Woensdag ging Alida mede gaan werken.

[25/03/1915]   Donderdag ook.

[26/03/1915]   Vrijdag

[27/03/1915]   Zaterdag kreeg ik een brief van Arthur Staelens (Victor Parler) (QQbrief 113], gazette van Laurent.

[28/03/1915]   Zondag 28 Maart naar de mis St Niklaas. Ik schreef dan eenen brief naar Felix Tyvaert, Servaes Tyvaert, Arthur Staelens, Laurent Dhooge, nonnen Capelle, carte postale Victor.

Den zaterdag had ik 40,80 Alida 8,70.

[29/03/1915]   Maandag alle twee werken 1ste dag deed ik er maar 67,50 (er waren 14 paar bij van zaterdag).

[30/03/1915]   Dynsdag had ik er meest van, al 77 paar  Dyn.  
77

[31/03/1915]   Woensdag 31 Maart 67 en 1 schoe
    Woe.      67,50

                                                                                   Don.       65

                                                                                   Vrijd.     55

                                                                                    Zaterd.  59

                                                                                              405,00

[01/04/1915]   Donderdag noene droeg ik 20 pakken sol(da)tegoed op een zolder. Ik had 1,50 frs.















[02/04/1915]   Vrijdag ooke



1,50

[03/04/1915]   Zaterdag ooke             voor
1

's Avonds moest ik hebben 


48 frs voor schoen 

en Alida                           



13,20

                                         



65,20

Maar ik had er 14 paar den vorige zaterdag en nu maar 5 paar.

[04/04/1915]   Zondag 4 Passchen gingen wij naar den Markt om eene voiture voor Victoor, naar de Place Mairiadeck.

[05/04/1915]   2 Passchendag. Eene ronde in de compagne met nog eenige Nieupoornaars. Ik zond een brief naar Holland voor Victoor [QQbrief 114, QQbrief 115]en eenen naar Couckelaere voor mij(n) Vader. Ik ontvong dan 1 kaart van Noé [QQkaart nr.9] LINK, eene van Constant [QQkaart nr.8] LINK en eene brief van Jerome Simoens.

[06/04/1915]   Dynsdag ging ik om 10 ure uit de fabrieke en kocht eene voiture van 26 frank voor Victoor.

[07/04/1915]   Woensdag 7 Maart (later gecorrigeerd tot April) schreef ik een kaart naar Noé, Constant en Jerôme Simoens.

[08/04/1915]   Donderdag had ik eene boek van Victor uit Holland van de Paters Passionisten.

[09/04/1915]   Vrijdag ontvangde ik eene kaart van Noé.

[10/04/1915]   Zaterdag 10 April ontvong ik  
33,60

    
 

Alida                                   11 frs

                                              


44,60

[11/04/1915]   Zondag ontvong ik eene kaart van Laurent DHooge.

[12/04/1915]   Maandag 12 eene brief van Thur Staelens uit Holland.

[13/04/1915]   Dynsdag eene kaart van Noé. Ik schreeft hem dadelijk weder. Hij ging tegen den 1 Mei op het front zijn.

[14/04/1915]   Woensdag. Ik ging naar de Mairie te Bordeaux. Ik kreeg daar een brief voor naar den Prefectuur te gaan, in de Rue L'esprit de Loi. Ik kreeg dan daar een (   ) om aan den Burgmeester van Talence te geven, om te trekken voor Victoor. Ik kocht eene rivelle van 5,95 frs.

[15/04/1915]   Donderdag 15. 1 kaart van Constant.

[16 en 17/04/1915]   Vrijdag 16. Zaterdag 17. 's Avonds ontvangde ik 43,80, Alida 14,10.

[kaart van A.Courtade]*

[18/04/1915]   Zondag droeg ik die brief naar de Mairie. Ik had 2 andere voor geld te trekken. Ik had eene kaart van Noe. Ik schreef hem eene weder.

[19/04/1915]   Maandag ging ik om geld naar Talance, maar mijn brief was niet wel en ik kreeg geene. 's Avonds nog 1 kaart van Noe.

[20/04/1915]   Dynsdag schreef ik kaart naar Laurent Dhooge, eene naar Noe. Den maandag was de fabrik op(en) met den 19 van April van ten 6 1/2 en gedaan ten 7 ure juist in plaats van ten 7 ure te beginnen en te 7 1/2 gedaan zijn.

[21/04/1915]   Woensdag begon het werk te verslechten voor alle combreurders. Ik deed er 's nuchtends 16 paar en ik had gedaan ten (  ) ure van den morgend. Ik kreeg nieuwe als het 11 1/2 ure was. 't Deed er nog 2 paar van, en na den noen van 1 1/2 ure tot 3 1/2 ure de andere, nog 18 paar. Het was toen weder 6 ure vooraleer ik nieuwe hadde, ik deed er nog 6 paar, zoo was (het) maar 42 paar, of 5,04 frs. in eene dag.

[22/04/1915]   Donderdag 22 April , van 6 ure tot 8 1/4 ure, mijne andere 14 paar, 1/4 voor 12 ure nog 2 paar van mijne nieuwe levering van 20 paar, na den noen de reste van 1 1/2 tot 3 1/4 ure, 's avonds om 6 ure nieuwe. Ik deed er nog 7 paar van, was die dag 41 paar of 4,92 frs. 's Noens had ik een brief van Constant, waarin hij mij vroeg als hij zou naar France komen of niet. Ik schreef hem daarover den zelven noen seffens weder.

[23/04/1915]   Vrijdag 23 April. Ik deed van 6 1/2  ure mijne 13 paar een quart voor den 8 ure. 's Noens had ik nieuwe, ik deed ze in 2 uren. 's Avonds 1 quard voor den 5 ure had ik weder nieuwe, ik deed er nog 17 paar van. Ik had die dag 6 frs.

[24/04/1915]   Zaterdag morgend deed ik mijn drie laatste paaren in min dan 20 minuten, en juist 20 minuten voor 10 ure kreeg ik nieuwe. Ik had gedaan iets min of 11 1/2 ure, maar mijne duwers waren op voorhand afgeschalmeld, zoo dat was in 10 minuten min of twee uren juist 2,40 frs. 's Noens, als ik afkwam, hielp ik een weinig soldate vesten laden, ik mocht nog wat hebben van 2 andere keeren. Ik kreeg daar ook nog 1 frank. Na den noen om 2 ure min 10 minu(ten) weder 20 paar schoenen, ik had gedaan aan 4 ure min een quard; aan 5 1/2 weder, ik had gedaan 7 ure een quard, is in 7 quard 20 paar of 2,40 frs. 's Avonds ontvangde ik 33,60, Alida 13,10.

[25/04/1915]   Zondag ging ik naar de zesmis, dan at ik wat vleesch met wijn, en dan weder naar de Mairie van Talence, maar Alida moest zelve den maandag gaan, ik dacht voor haar en haar kind. Ik had ook een boek van Constant. Na den noen naar Tivoli, wat gewandeld in stad en 's avonds schreef ik eene kaart naar Constant en Noé, maar Noé was den Zondag morgen al weg naar Calais en de Panne.

[26/04/1915]   Maandag den 26 naar mijn werk. Eene andere plaats moest(en) wij allen nemen in de l'usine, al bij malkaars. 's Noens gingen wij naar Talence om ons geld, maar het moest om 2 ure zijn. Alida ging om 2 uren, en zij was daar 8 frs. gegeven en mocht alzoo voortsgaan. In plaats van betaald te zijn voor een maand voor haar en Victoor, zij was 14 dagen alleen betaald voor h(et) kind. Ik dacht weder van eene slechte weeke, en met eene andere plaats, maar den maandag had ik er 75 paar, juist 2 paar min ofdat ik eens gedaan had. 's Avonds had (ik) eene brief van Jerôme Cattrysse en eene kaart van Noé, die vertrokken was uit St. Lo.

[27/04/1915]   Dynsdag 27. Voornoens 44 paar. Weder een brief van Jerôme Simoens, een gazette van Constant. 's Avond had ik juist 85 paar of 10,20 (fr.).

[28/04/1915]   Woensdag. Voornoens 45 paar, 's anternoens deed (ik) er ook 42, was 10,42 (frs.).

[29/04/1915]   Donderdag 29. Voornoens 46 paar, een brief van August Catrijsse en 's anternoens deed ik er maar 34 paar. Ik was niet juiste, en ik gevoelde pijn in mijne leden en zijden.

[30/04/1915]   Vrijdag 30 April. Nog altijd veel pijn. Ik kreeg er dan voornoens maar 36 pa(ar) en een brief van Constant. 's Namiddag(s) deed ik er 36 paar.

[01/05/1915]   Zaterdag 1 Mei kon ik er maar in de 50 paar doen, maar het was verslecht voor alle man, want alle schoenen waaren begoten met pek, die voor ons te schechter was, en mijne zijde deed altijd nog voorts zeer. 's Noens had ik nog eene kaarte van Constant en eene van Noé, en 's avonds had ik een goede weeke. Ik ontvangden 55,20 frs. (Alida 12,20).

[02/05/1915]   Zondag 2 Mei. Ik sliep tot 's noens. Na den noen kreeg ik een brief van Felix Tyvaert, ik ging niet uit.

[03/05/1915]   Maandag 3 Mei. Ik ging niet werken. Ik schreef een brief naar Constant, naar August en Jerôme Cattrysse in Fr(ankrijk) en America, eenen aan Jerôme Simoens en zond eene groote gazette aan Constant. Daarna ging ik naar de Mairie van Talence. Ik kreeg de stukken voor te trekken, maar Alida moest ze zelf onderteekenen. En om 2 uren kregen ik dan een billiet van 50 frank en 5 halve franks gelijk een cigarette bladje en 5 marbels aan de kleine jongens.

[04/05/1915]   Dynsdag den 4 Mei. Ik schreef een brief aan Victoor, zond hem het portret van Noé [QQbrief 116]. Een brief van Laurent DHooge met eene brief erbij om Cyril Simoens te vinden en Alfons Vermeersch, om te doen verschijnen in de Vlaamsche gazette van Moline. 's Noens ontvong ik eene gazette van Victoor, eene van Constant en ik ging weder gaan werken in de fabrike. 's Avonds loste ik eene karre soldatestoffen. Ik had daarvoor 2 franks.

[05/05/1915]   Woensdag 5 Mei. Ik ontvongt 1 kaartje van Victoor, waarin ik nogmaals vernam dat onze goeden Doctoor van Couckelaere doodgeschooten was door de duitschers, alsmede 1 dochter van den Baron Piers, en te Leke Vandenberghe en zijne vrouw en 2 kinderen.

[06/05/1915]   Donderdag 6. 's Noens ontvangde ik eene brief zonder naam op met een gebed erop, en 1 kaarte van Constant.

[07/05/1915]   Vrijdag 7. Met 3den Mei was het werk maar 10 uren daags meer. 's Morgends om 6 1/2 tot 's noens 12 ure, namiddag van 1 1/2 tot 6 ure in plaats van 7 ure. 's Noens zond ik eene kaarte met eene prent erop van een stieregevecht naar Constant. 's Avond(s) had ik 84 paar schoenen gedaan in 10 uren, dat was juist 9,88 frs., maar ik krijg toch nooit 1 frank per ure, maar 't is veel gemakkelijker om maar aan een half franksche te komen.

[08/05/1915]   Zaterdag ontvangde ik 38,40 in 4 dagen half, Alida 12 frs, 10 uren daags aan 20 centiemen het uur is 12 frs.

[09/05/1915]   Zondag 9 Mei ging ik naar de mis 7 1/2 ure. Na de mis alle drie naar de Markt en na(a)r Henri Rabaut, Rue de Vigne 17 van Nieuport, dan gaan slapen tot 's namiddags 3 ure. Ik zond dan een brief naar Felix Tyvaert, eene kaart naar Victoor.

[10/05/1915]   Maandag 10 niets bijzonders, maar ik las in de Journal Francais dat de Belgische minister Segers ging een voordracht (geven) den Dynsdag 11 Mei om 8 1/2 's avonds. 's Noens droeg ik 40 pakken soldate stoffen naar boven van 50 kilo ieder, en 's avonds nog 4. Ik had daarvoor 2,50 frs.

[11/05/1915]   Dynsdag ging ik om 2 ingangskaarten voor de Heer Minister te hooren spreken in de Salle de Franklin, Rue Vauban. 's Noens had ik een brief van Constant, en zond een postkaart naar Noé. Ik had geen nieuws meer gehadt van hem sedert meer dan 8 dagen en ik was zeer ongerust voor Noé, omdat hij gewoon was mij zeer dikwijls te schrijven. 's Avonds was die vrouw ons kind moede voor vooren te zorgen. Ik ging 's avonds naar de voordracht. Het was 12 uren tegen dat ik t'huis kwam.

[12/05/1915]   Woensdag kreeg (ik) eene brief van Noé, een cent en 1 centiem van Constant. Ik schreef dadelijk eene kaart naar Noé, en eene schoone fransche postkaart naar Constant.

[13/05/1915]   Donderdag 13, Zondag. Wij gingen naar de Markt en kochten 1 halve kilo paling voor 1 frank, ik las in de gazette van Mouline, dien ik den Woensdag ontvangen had van Laurents D'hooge uit America, het volgende :



D'Hooge Laurens van Springfield vraagt het adres van Cyrille Simoens-Vanhee, die waarschijnlijk in Kansas Misouri is. D'Hooge heeft een brief van Cyriels Broeder, die soldaat is en geeinterneerd in Holland. Zend adres naar Gazette van Moline - Moline III. 

Ik zond een Gazette na (l. naar) de nonnen en eene naar Jerôme Simoens, een brief naar de nonnen, en eene gazette naar Victoor en eene zoek(k)aart voor Victor en Josef Zwaenepoel.

[14/05/1915]   Vrijdag niets bijzonders. Ik had de keure van eene schooneder kamer voor 2 frank meer. Ik las in de gazette dat de Belgen eene Brug over den Yzer getrokken hadden en dat den duitsch overal wat verachterd was, kanon en mitralleuzen verliezende.

[15/05/1915]   Zaterdag 15 Mei ontvong ik een brief van Jerôme Simoens. 's Avonds een boekje van Victoor en voor dagloon in 5 dagen  (ontving) ik 31,20 + 10 = 41,20 frs.

[16/05/1915]   Zondag 16. Ik halde voor 1,40 fr. koeivleesch, voor 0,40 fr. den kilo ermten (sic), en bood aan de Espanole 1 fr. daags voor voor Victor te zorgen, want zij wilde hem niet meer. 's Noens ontvangde ik eene kaart uit Duinkerke van Constant. Ik schreef seffens naar August Staelens. Ook een brief naar Jerôme Simoens en eene kaart naar René Boone en Laurent D'Hooge.

[17/05/1915]   Maandag. Een meisje van bij onze deur zorgde voor Victoor.

[18/05/1915]   Dynsdag ontvangde ik een brief van Constant, die den 14e M(ei) verzonden was uit Houthem, dien ik den 18sten ontvangde. Zijne kaarte uit Duinkerque was den 14 verzonden en ik had ze den Zondag 16 Mei. 's Noens droeg ik 10 pakken soldate goed boven, 's avonds nog 30 pakken. Ik had daarvoor 2 frank. 

[19/05/1915]   Woensdag. Ik had eene nieuwe lamp gekocht van 1,75, die brande met Alcool voor Victoor's melk te verwarmeren voor dat meisje. 's Avonds droeg ik weder 40 pakken omhoog, nog eens 2 frank. Ik had een brief van René Boone met eene kaart erin van Victoor en eene van Noé.

[20/05/1915]   Donderdag nuchtend schreef ik eene kaart naar Noé en René Boone. 's Noens had ik eene gazette van Victoor.

[21/05/1915]   Vrijdag moest Alida t'huis blijven, den kleinen wilde bij niemand meer blijven. En 't was slecht voor het werk. Ik had dien dag ook 3 paar beste voor te cambreuren. Ik had een brief van Jerôme Simoens en schreef hem eene kaart weder met adres van Cyrille.

[22/05/1915]   Zaterdag 22 Mai. Ik had 6 paar beste schoenen te doen en ontvangde 's avonds maar 26,50 frs. en 6 frs. voor Alida. Ik droeg weder goed naar boven en 't was toch weder 2 frank. Ik zond een kaart naar August Catrysse om te weten als Constant daar was.

[23/05/1915]   Zondag 23 Sinxen ging ik naar de misse, dan eens naar Gautier Rue de la gare 99, dan naar Henri rabaut van Nieuport. Als ik thuis kwam, eene gazette van Victor en een brief van Constant uit Amiens, die den 17 verzonden geweest was en die ik maar ontvangde op 23 Mei. 

Zondag achternoen. Victoor was niet juist, maar het was schoon weder en wij gingen eene uure verre wandelen, langs de parochie.

[24/05/1915]   's morgend Maandag 24 Mei om 4 ure. Victoor begon te schreeuwen en wij haalden hem uit zijn bed, en wij dachten dat hij seffens ging sterven, doch hij spuwde een weinig en 't was gedaan, maar niet genezen. Ik ging dan naar een Apoteker. Gij (l. hij) gaf mij gesmetterd lijndzaad met olie voor op zijne buik en gazegoed en 1 flesch water voor 1,60 fr.  Den geheelen dag schreeuwde hij wat, 's avonds halde ik voor hem bissuitsjes, en hij sliep daarmede en zijn schreeuwen(de) stilde wat. Ik ontvangde een brief van René Staelens uit Albion America.

[25/05/1915]   Dynsdag 25. Slecht werk. Ik won bijna niets, geen soldateschoen en niet veele geen burgerschoen ook. 's Noens had ik een brief van René Staelens uit America.

's Avonds aan 4 ure ging ik naar de Mairie van Talence voor te trekken. Ik mocht den 3den Juin om mij geld gaan voor den tweede keer. Victoor was wat verbeterdt.

[26/05/1915]   Woensdag 26. Slecht in het werk. 's Noens had ik een kaart van Constant en een brief van Noé, die schreef dat den Burgmeester van Couckelaere nog leefde. Ik schreef terug naar Noé.

[27/05/1915]   Donderdag. Een slechte dag, nog eens. 's Noens een brief van Laurent DHooge en Felix Tyvaert. 's Noens droeg ik weder voor 2 frank milita(i)re pakken naar boven.

[28/05/1915]   Vrijdag 29 Mei. Nog altijd slecht. Een brief van Zuster Livina of August Staelens Zuster van Alveringhem [vergelijk QQbrief 128 aan Victor] LINK, die nog maar pas eene dochter gekocht hadden.

[29/05/1915]   Zaterdag had ik 13,30 en 2 frank achterstel van Alida.

[30/05/1915]   Zondag 30 Mei ontvangde ik een brief van George Osaer. Ik schreef één naar René Staelens, naar Constant, naar Laurents DHooge, Georges Osaer.

[31/05/1915]   Maandag 31 Mei ging ik naar de Route de Toulouse om den atelier te helpen verhuizen van daar naar de chemin de Suzon. 's Avonds had ik 5 frank.

[01/06/1915]   Dynsdag 1 Juni ging ik naar de fabrike terug. 't Was nu beter of ik peisde, ik had 50 pa(ar) schoenen voor de soldaten, dat was 6 frs, en 6 pa(ar) burgers, beste, aan 35 centiemen voor 2 paar, dat was 1,05 centiemen.

[02/06/1915]   Woensdag 2 Juni, ook goed.

[03/06/1915]   Donderdag had ik 2 brieven, één van Noé en een van de Zusters van Capelle.

[04/06/1915]   Vrijdag 4 Juni schreef ik 's morgends eene kaart naar Noé en naar de zusters. Voornoens had ik ook wel werk. Den Donderdag had ik om 54,25 geweest naar de Marrie van Talence.

Vrijdag noen had ik een brief van Victor [QQbrief 118] met een adres voor naar huis te schrijven, maar Victoor wist nog niet dat Italie in oorloge was en ik dacht dat het niet terecht (zou)  komen door Zwisserland. Ook eenen van Jerôme Simoens, dat hij het nog goed stelde. Ik schreef dadelijk een kaart weder met een timbre op van 10 die 15 centi(em) kostte, want ('t) was één van het roode kruis. Ook een kaart naar zijn overste om het portret te bekomen van Victoor.

[05/06/1915]   Zaterdag 5 Juni. Een brief van Constant met het portret van hem en August Cazier. Ik kon haast niet spreken van aandoening als ik hun nog eens zag. En Victoor speelde met den brief en Jerôme Catrysse viel er ook nog uit.

's Avonds had (ik) 35,10 frs.

[06/06/1915]   Zondag. Ik en Alida en Victoor gingen naar de mis te St Croix in Bordeaux. Ik schreef een kaart naar Jerome Simoens, René Boone, Arthur Staelens, een brief naar Felix Tyvaert, één naar August Staelens.

[07/06/1915]   Maandag 7 Juni kreeg ik een brief van Cyrille Simoens en één van Laurents D'Hooge uit America.

[08/06/1915]   Dynsdag schreef ik een brief weder naar Alida('s) Broere, eene kaart naar Laurents, Noé en Victoor. 's Avonds ging(en) wij er mede naar de post.

[12/06/1915]   Den Zaterdag had (ik) 36,05 frs.

[13/06/1915]   den Zondag ging ik naar Merinac bij de Paters, waar wij wel gekomen waren [QQbrief 120 beschrijft uitvoerig deze tocht] LINK.  Ik had een brief van Noé en één van Staelens Victoor. Noé vroeg achter wat geld. Ik zond hem den Maandag 14 Juni 5 frs. Ik had een kaart van Jerome Simoens en 's nuchtends had ik een brief weggezonden naar onze Constant. 

Ik schreef den Dynsdag eene kaart naar Jerôme Simoens.

[16/06/1915]   Woensdag 16 Juni schreef ik een brief naar Victoor Staelens. 's Noens eenen naar Paris naar den drukker van ons Vlaanderen, Rue Charronne 181 Paris, waar ik mij deed drie maanden de gazette zenden. Ik vroeg ook, ik zou geerne eens weten of ik, die hier in de schoenenfabrike werkt, of het zou toegelatend zijn, van ook den boerenstiel aan te passen, daar het leven hier diere is, en ik ocasie hebt bij mijn Kousijn te werken, en wij zouden daar geene huishuur moeten betalen. [QQbrief 120 is op deze dag gedateerd, maar wordt blijkbaar niet vermeld in het dagboek].

[17/06/1915]   Donderdag 17. Ik ontvangde eene kaart van Constant [QQkaart nr.12] LINK en een brief van Zuster Livina van August (l. Arthur?) Staelens. Ik s(c)hreef dadelijk naar Constant, 's avonds naar Arthur Staelens en ene gazette naar de Zusters van Capelle.

[18/06/1915]   Vrijdag. Niets bijzonders.

[19/06/1915] Zaterdag had ik een brief van Victoor, waarin geschreven stond door Pastoor Hostens dat het t'huis en te Couckelaere nog alles goed was [QQbrief 119].

Vervolg Zaterdag 19 Juni (in boekje 3)

Zaterdag 19 Juni. 's Avonds had (ik) 43,75. Om eens te weten wat wij alzoo wekelijks noodig hebben, ga ik beginnen met 43,75 + 7 frs is       50,75.

[20/06/1915]  Zondag 20 Juni beginnende te verteren voor eeten en drinken. 's Noens had ik al een blad uit Parijs, genaamd ons Vlaanderen, en een brief van Noé, waarin hij zijne gevaren vertelde uit de Tranchées, die ik aan Laurents D'Hooge zondt met den brief van Victoor en van Noé, die ik afschreef om in de gazette van Moline te doen opnemen.

[21/06/1915]  Maandag 21 zond ik die brief aan Laurent en eene kaarte aan Noé. 's Noens had ik eene kaart uit Le Havre dat ze nog niemand gevonden hadden, naar wien ik overlang al zoekkaarten gestuurd had.

[22/06/1915]  Dynsdag 22 Juni. 's Noens eene kaart van Noë. Een brief weggezonden met een portret van ons, 1 voor hem en 1 voor Victor, en seffens eene kaart weder naar Noé, die brief aan Jerôme Simoens.

[23/06/1915]  Woensdag 23 Juni. 's Noens had ik eene gazette, en 4 brieven. Den eersten was van Fonten Vermeersch. Ik had van hem nog geene gehadt, 2 Alidoor Vanhee. 't Was ook den eersten. 3den van Constant, den 4den van Jerome S(imoens) en R(ené) Boone met hunne portretten. Ik zondt een portret voor René Boone, en een brief voor Victoor. 's Avonds hadt ik nog een kaarte van Laurents D'Hooge.

[25/06/1915]  Vrijdag. Ik ging 's noens naar Talence met mijn note, schreef een brief naar Constant bij Cattrysse.

[26/06/1915]  Zaterdag 26. Ik zondt een gazette naar de nonnen van Capelle te Hondschoote. Ik ontvange 44,90 in de fabrike en had nog 23,10 + 44,90 = 68 frs samen.

[27/06/1915]  Zondag 27 Juni. 's Morgends gingen wij naar de Markt. Langs de Cours d'Espagne hoorden wij mis in het kerkje van OL.V. 's Noens had ik een brief van Jules Dehaemers, van de nonnen, mijne gazette en eene kaart van Constant uit St. Just. En een brief van Georges Vermeersch. Ik schreef een brief naar Alfons Vermeersch, 1 kaart naar Ali Vanhee, 1 kaart naar Laurents D'Hooge, eene naar George Vermeersch.

[28/06/1915]  Maandag 28. Een brief van Noé.

[29/06/1915]  Dynsdag zond ik 's morgens één weder naar Noé. 's Noens eene gazette (uit) Holland.

[30/06/1915]  Woensdag. Niet. 30 Juni.

[01/07/1915]  Donderdag 1 Juli. Voornoens ging ik naar Talence om 52,50 fr. Daarom ging ik ten 11 1/2 ure uit mijne farbrieke.

1 Julie.  68 + 52,50 = 120,50.

Ik had maar 100 fr en 75 centiemen meer, zoodus dat was 19,75 fr verleefd in 4 dagen. 's Noens een brief van Tyvaert Kozen en van Noé en 1 kaarte van August Catrysse C... en Jerôme Simoens. 's Avonds eene gazette van Laurent Dhooge.

[03en 04/07/1915]  Zaterdag 3 Julie had (ik) 36,75 van mijn werk. Ik had 4 frs verleefd, was nog 132,75 op den Zondag van 4 Julie. Ik had mijn gazette en zond ze naar Constant, alsmede een brief dat ik ging naar Parijs gaan als ik kaarten kreeg voor de reis voor niets te doen, en een brief naar den Bureau van Ons Vlaanderen, waarin ik mijne kaarte vroeg en één naar Victoor in Holland [QQbrief 121]. Na 4 uren maakten wij nog eene wandeling in stad.

[05/07/1915]  Maandag morgend gingen wij naar den oudemarkt om een koffer, maar vonden geene. Ik kocht eene nieuwen in een magazijn bij de St. Michel kerk voor 11 frs. Wij gingen dan voorts naar den Bureaux van de bienfaisante en hadden daar wat kleederen voor Victoor. In de rue Pas St. Georges zagen wij daar eene temme leeuw en veele rare vogels. 's Noen(s) eene gazette van Holland. 's Avonds ging ik om mijn koffer, die toe Henri Rabauts gezet was en hij hielp hem toen naar huis dragen met mij.

[06/07/1915]  Dynsdag die kleeren in de koffer gedaan, maar zij konden er niet in. 's Noens eene gazet van Detroit uit Mankato.

[07/07/1915]  Woensdag den 7 Juni had ik een brief uit Parijs. Om te kunnen mijne kaarte krijgen moest ik een bewijs hebben van den boer waar ik bij (ging) werken. 's Avonds schreef (ik) naar Cattrysse om een bewijs te ontvangen van zijne boer.

[08/07/1915]  Donderdag. Niet.

[09/07/1915]  Vrijdag. Niet, maar 8 frs huishuur.

[10/07/1915]  Zaterdag. Niet. 's Avonds had ik nog 92 frs van 132,75fr., verleefd 40,75. Ik had van mijn daghuur in 5 1/2 dagen 44,95 + 92 = 136,95 frs.

[11/07/1915]  Zondag morgend naar de Mis Cours d'Espagne. 1 rok gekocht en paling , naar Pas (St.) Georges gaan zien naar al die vogels. 's Noens een brief van Noé en mijn gazette. Ik schreef naar Victoor en Jerôme Simoens, een brief te samen, eenen naar Noé en één naar de Nonnen van Capelle.

[12/07/1915]  Maandag noen had ik eene brief van J(erôme) Simoens, eene gazette en Enghelsche boek van Victoor, een brief van Jerome Vanhee, die schreef dat hij weder op het front was, na gekwest te zijn geweest en verzorgdt te zijn geweest in Enghelland; eene kaarte van M.Soisson, die ik 's avonds naar Paris stuurde om mijne kaarte te krijgen voor naar Constant te gaan.

[13/07/1915]  Dynsdag 13 zond ik mijn gazette naar de Zusters en een brief voor Jerome Vanhee.

[14/07/1915]  Woensdag 14 Juli, dag der Rebublique. Wij moetsten werken. 's Noens had ik een brief van Noé, die achter sterk garen vroeg en een portret; ook een brief van Laurents D'Hooge met één erbij voor August Catrijsse dien ik denzelven noen wegzondt. En 's avonds schreef ik eene kaart naar Laurents.

[15/07/1915]  Donderdag een brief naar Noé.

[16/07/1915]  Vrijdag een brief en garen naar Noé.

[17/07/1915]  Zaterdag een brief naar Paris om een abonneme(n)t voor Jerome Simoens op de gazette ons Vlaanderen, en vragen voor mijne kaarte te hebben den 1 of 2 Augustus.

's Avonds had ik nog van 136,95 nog over 110, is verleefd 026,95. Mijne daghuur in 6 dagen 52,20. Dat was samen 52,20 + 110 =162,20 frs.

Den vrijdag gepaseerd, op 16 Julie, hadden wij naar de velobaan en kerkhof wist gaan zien op Talence. Ik had deze weeke ook meerst paren schoenen gedaan in al den tijd dat ik er in werkte.

's morgens begin 6 1/2  einde 12 ure

's noens      begin 1 1/2  einde 6 ure

is 10 uren dag

                            paar

Maandag 12
60  =  7,20 frs

Dynsd. 13

70  =  8,40

Woens. 14

75  =  9

Dond. 15

95  = 11,40

Vrij. 16

75  =  9

Zaterd. 17

60  =  7,20



435 paren    52,20 frs.

is 435 paar of 52,20 in 60 uren.

[18/07/1915]  Zondag 18 Juli gingen wij naar de mis en de Markt, kochten paling en chelderij voor soepe. 's Noens had ik een brief van Noé, eene kaarte van de Zusters van Capelle dat ze gereed waren ook om naar Frankrijk te komen, en mijne gazette. 's Anternoens ging ik naar de cinema op Nansootij.

[19/07/1915]  Maandag 19. Ik zondt eene kaart naar Noé.

[20/07/1915]  Dynsdag 20 Juli. Niet.

[21/07/1915]  Woensdag 21 Juli. Een brief gezonden naar F.Tyvaert, eenen ontvangen van L(aurent) D'Hooge, en een gazette van Victoor.

[22/07/1915]  Donderdag 22. Eene kaart naar Jerome Simoens. 's Noens een brief van de Zusters en eenen van de quai Malquais no 11 Paris voor te vertrekken naar Parijs. 

[23/07/1915]  Vrijdag. Niet.

[24/07/1915]  Zaterdag ontvangde ik 54 frs



ik had nog                  140 frs

         

is samen           194 frs




ik had verleefd 22 frs en 40 centiemen.

[25/07/1915]  Zondag morgend 8 frs huishuur, 's noens mijne gazette, dan eene groote wandeling langs de kaai tot aan de Cairo Medoc. eene plechtige begraving gezien op parochie St Nicolais en in de kerk geweest.

[26/07/1915]  Maandag.Niet.

[27/07/1915]  Dynsdag 27 Julie zond ik een brief naar de Zusters, een kaart naar Noé, een gazet naar Laurents.

[28/07/1915]  Woensdag 28 een brief van Laurents.

[29/07/1915]  Donderdag avond gingen wij wandelen langs Cours de Toulouse - Cours St Jean - quai de Paludate - Rue Charle Vernet en kochten onderweg oorlogskaarten.

[30/07/1915]  Vrijdag 30 Juli. Ik zond een brief naar Laurent. Ik had 3 brieven van Victor, Jerôme Simoens en Laurent D'Hooge met die 4 oorlogskaarten er in.

[31/07/1915]  Zaterdag ondervond ik dat ik een stuk van vijf franks verloren had(den) op mijne wandeling. 's Noens een brief van Georges Osaer, die vroeg achter vlaamsche gazetten. 's Avonds zeide ik mij(n) werk op aan den directeur omdat ik van gedacht was naar Constant te gaan, maar zij klapten aan mij omdat ik zoude gebleven hebben.

Ik had die weke 46,80 frs. 

Ik had van 194 frs 24 verleef(d) en 5 frs verloren

is nog 194 min 29 frs =155 frs

met mijne weke op 31 Juli van 46,80, is samen 201,80 frs.

[niet gesignaleerd : kaart aan Victor *]

[01/08/1915]  1 Augustus Zondag naar Markt, was dan juist een jaar van het begin der oorlog. 's Namiddags mij(n) gazette, dan Sidonie Vanhille en Louise en Elsa D'Haene, die ons kwamen bezoeken.

[02/08/1915]  Maandag 2 Augustus ging ik weder aan het werk. Om elf ure ging ik naar Talence om mijn geld, de som van 54,75, en dat samen met 201,80 : 256,55. 's Nuchtends zond ik eene gazette naar Georges Osaer, naar Laurents D'Hooge en eene kaarte naar Arthur Staelens voor Victoor. 's Avonds ging ik naar de Rue de Vigne, waar ze gevochten hadden, de familie Rabaudt, en dan (o)om nagels. Ik zondt een gazette naar Camille D'haene.

[03/08/1915]  Dynsdag 3 Oogst. Ik zond 5 postka(arten) en 1 brief naar Laurent Dhoog(e), eene kaarte naar René Boone, Je(rôme) Simoens [QQkaart 14] LINK, en Noé, den Woensdag morgend verzonden, dijnsdag avond geschreven.

[04/08/1915]  Woensdag een gazette naar de Zusters.

[05/08/1915]  Donderdag ontvangde ik een brief van Jerome Vanhee, eene kaart van Victoor, en eene pak gazetten van Laurent Dhooge. Ik schreef seffens een brief weder naar Jerôme Vanhee.

[06/08/1915]  Vrijdag ontvangde ik een brief van Noé. Ik schreef hem seffens weder.

[07/08/1915]  Zaterdag. Niet. 's Avonds had ik 59,40 centiemen, maar die weeke  had ik 1 1/2 ure uitgeweest, maar toch ik hadde 60 frs verdiend.

Ik had nog van 256,55 over 230 frs

             en nu                        59,40

                                           289,40

[08/08/1915]  Zondag naar de Mis en naar de Markt. Ik kochte een hemde, een paar schoen voor Victoor, en betaalde mijnen huis huur. 's Namiddags eene wandeling.

[09/08/1915]  Maandag. Niet, zond ik een brief n(aar) Constant.

[10/08/1915]  Dynsdag. Niet, zond ik een pa(a)r zakken naar Constant.

[11/08/1915]  Woensdag 11 Oogst ontvangde ik een kaart van G(e)orges Vermeersch  - hier rekening op rechter blad  niet gekopieerd want verband onduidelijk - en een brief van Laurents Dhooge. Laurents vroeg omdat ik George Osaer had 5 frank gezonden, dien ik seffens zond, nog op denzelfden dag.

[12/08/1915]  Donderdag,. Niet.

[13/08/1915]  Vrijdag. Niet.

[14/08/1915]  Zaterdag een brief van Noé met een kaart van Idon Luipaert dat hij ook al soldaat was. En Noé vroeg 5 frs. Hij had dat geld van Cattrijsse nog niet ontvangen, die reeds meer dan drie weken op weg was. 's Avonds had ik in zes dagen 61,20

en ik had nog niet alles afgerekend      250,00




is samen                  311,20

[15/08/1915]  Zondag half Oogst zondt ik 's morgends 5 frs en een brief naar Noé. Na den noen ging ik wandelen naar Sornon op de hoog Bergen met eene zekere Emile Devigne van Bégles. Het was curieus om zien. Ik had ook een hemd gekocht van 4,50 fr voor mij. Ik zond eene kaart naar Cyrille Kuile.

[16/08/1915]  Den maandag 16 Oogst. Niets.

[17/08/1915]  Dynsdag een brief van Constant dat ze allemale trokken, met mijne gazette weder.

[18/08/1915]  Woensdag 18 Oogst. Een brief van Cyrille Simoens met hun po(r)tret, eenen van Herman Vanhee dat ik mochte 10 frs opzenden naar Jerôme Vanhee, 1 pak gazetten van Laurents.

[19/08/1915]  Donderdag 19 Augustus.

[20/08/1915]  Vrijdag 20 Augustus ontvangde ik niet of zij dat ik geheel den dag moest in mijn bed blijven van 't zeer in mijne zijden en in mijnen buik en ook wat in het hoofd.

[21/08/1915]  Zaterdag 21. 's Noens mijne gazette. 's Avonds bracht Emiele Devigne mijn geld van 4 dagen    36 frs, 

en van 311 hadden wij nog 

280 frs








316 frs.

maar ik had 10 frs verdaan
 
306

1 aan Noé gezonden en een hemde gekocht voor mij

Ik schreef drie brieven naar Felix Tyv(aert), naar de Zusters, naar L(aurent) Dhooge en naar Jerome Vanhee. Ik had een brief van Vermeersch Osaer en 1 ka(art) van Alfons Vermeer(sch). En wij gingen ons doen in portret trekken voor 7,50.

[23/08/1915]  Maandag. 's Noens had ik (een) brief met 50 frs in van Laurents D'hooge en 1 van Noé dat hij het geld ontvangen hadt, en Je(rôme) Simoens. Dan gingen wij naar den Apoteker voor Victoor, die haast uitliep en ziek was ervan. Hij mocht niet anders meer hebben dan een bottel water met suiker, dat hij gaf voor 0,60 fr.

[24/08/1915]  Dynsdag een brief naar Noe.

[25/08/1915]  Woensdag betaalde ik mijn pacht en huurde eene andere kamer.

[26/08/1915]  Donderdag.

[27/08/1915]  Vrijdag. Ik zond eene gazette naar Noé en George Vermeersch en een brief naar Jerôme Simoens.

[28/08/1915]  Zaterdag. Niet. Ik ontvang 46,80

en had nog over

284

is samen


330,80 frs.

[29/08/1915]  Zondag 29 Oogst. Ik had 's noens mijne gazette en hadt op mijne portretten geweest. Na den noen zond (ik) een portret en een brief naar Cyrille Simoens America, 1 Jerome Simoens Holland, 2 Victor Clar(ysse) Holland, 1 gazette en 1 kaarte 1 prosessi naar Arthur Staelens [QQkaart 16] , 1 kaart René Boon 2 prosesie [QQkaart 17] LINK, 1 kaart naar Alfons Vermeersch Am(erica), 1 kaart naar Laurent Dhooge dat ik zijn mandaat ontvangen hadt, een portret naar Sylvie Bulinck in een brief naar de nonnen, ook een brief naar Jules Dehaemers van Couckelaere in den dien voor Cyrille Simoens.

[30/08/1915]  Maandag 30 ontvangde ik eene gazette van Victoor. Ik ging om geld met die americansche mandaten, maar in de kleine posten kreeg ik dat niet. Een brief van Hermaan met 25 frs van Jerome, een brief van Cyrille Kuile, een brief van J(erôme) Simoens.

[31/08/1915]  Dynsdag 31 ontvangde ik een brief van Noé en één van Charle Borra. Ik schreef een briefje in de gazette voor Charle Borra, voor Noé en een gazette voor George Osaer, en een kaart naar Jerome Simoens. 's Avonds naar Rue de Palais Gallein om geld met die mandaten, waar ik ze betaald was zonder aftrek. Ik kocht dan een paar oorringen voor Alida van 11 frs.

[01/09/1915]  Woensdag 1 Septembre schreef ik aan Laurents Dhooge en Sidonie Vanhille.

[02/09/1915]  Donderdag 2 Septembre. Ik ging naar de Mair(i)e om geld en ik kreeg daar 93 frs met de trekking voor mij ook.

[03/09/1915]  Vrijdag 3 had ik eene brief voor Julien Boutens en een brief van Victor [QQbrief 122].

[04/09/1915]  Zaterdag 4 Oogst (sic)  had ik eene kaart van Georges Vandermeersch en 's avonds 46,80 



trekgeld            93



America            77,25

                                       + 330,80





       447,85

[05/09/1915]  den Zondag 5 Septembre schreef ik een brief naar Victoor [QQbrief 123], eene gazette naar G(e)orge Osaer. Ik verhuisde van Rue de Voltaire No. 35 naar de Imp(asse) de Balzac No. 6. Ik betaalde op 4 augusten (l. september) 10 frs voor mijnen kamer.

[06/09/1915]  Maandag 6 Septembre. Niet.

[07/09/1915]  Dynsdag 7 Septembre schreeft ik een kaart naar het adres hieronder in het Vlaamsch en deed dat afschrijven op den Bureau van een Vlaamschen Heer in Fransch :


M.Percepteur au Postes


Talence (Bordeaux)




Talence den 7 Aust 1915

Monsieur C


Percepteur au Postes a Talence.

Vuellez avoir l'obligeance de me faire adresser à mon nouveau domicile Route de Toulouse 121 a Talence les lettres etc. qui me serait encore adresser à mon ancien : Impasse de Balzac No 6 a Talence. Agreez M. le Percepteur mes civilitif distengeries




E.Clarys Simoens



Actuellement Route de Toulouse 121




Talence

's Avonds met lucht schreef ik naar Julien Boutens weder, naar de Bureel van ons Vlaanderen om eene gazette voor Noé

No 3 pr
naar Jerome Simoens[QQkaart 18] LINK

No 4 os
naar René Boone [QQkaart 19] LINK

No 5 ces
naar Arthur Staelens [QQkaart 20] LINK

        cie

een gazette naar Alfons Vermeersch en die kaarte naar de post van Talence.

[08/09/1915]  Woensdag ging ik maar werken tot 8 ure. Wij gingen dan naar de markt en om een vel ciré van 4 1/2 voor den kleinen. 's Noens had ik een brief van Constant.

[09/09/1915]  Donderdag 9 Oogst (lees : September). Ik zond een brief naar Constant en ik ontvangde één van de Zusters van Capelle met een portret van Z(uster) Briggitta, en zij had ook geerne het onze gehad. 's Avonds ging ik zien naar mij(n) ouden post, maar er waren geene brieven toegekomen.

[10/09/1915]  Vrijdag 10 septembre. Ik had een brief van Noé. Ik zond een brief naar den Commandant om achter Jerôme Vanhee te vragen, daar ik van hem geen antwoord kreeg, en dat geld had voor hem te zenden van Herman. Ook eene kaart aan Noé.

6 Arthur Staelens[QQkaart 21] LINK

7 René Boone [QQkaart 22] LINK 

 proscesie Veur(n)e

8 Jerome Simoens [QQkaart 23] LINK            Voor Victor

[11/09/1915]  Zaterdag 11 S(eptember). Ook 46,80 daghure. 2 brieven van Jerôme Vanhee (hij had ziek geweest in een hospitaal in France), één van Felix Tyvaert en een gazette en boekje van Victor. Ik zond nog den zelfden noen het ee(r)ste stuk van 5 frank aan Jerôme.

[12/09/1915]  Zondag 12 Septembre. Ik ontvangde mijne gazette, een brief van Camielle Vanhee Slype, een kaart van Jerome Simoens. Ik schreef aan Camielle Vanhee een brief, Felix Tyvaert een brief, Bureel van ons Vlaanderen een brief voor te klagen dat de gazetten niet gezonden wierden aan Jerome Simoens, 1 brief aan Jerôme Simoens, eene kaart aan Laurent Dhooge, eene kaart aan Cyrille Cuille, eene gazette aan Geo(r)ges Osaer. In Jerome Simoens brief zaten er drie kaarten van de Processie van Veurne  Nos.9,10,11.

[13/09/1915]  Maandag 13. Een gazette Victoor.

[14/09/1915]  Dynsdag 14. Niet.

[15/09/1915]  Woensdag 15. Niet.

[16/09/1915]  Donderdag 16. Niet.

[17/09/1915]  Vrijdag. Een lange brief van Kozijn Arthur Staelens. 's Avonds ging ik om eene zage.

[18/09/1915]  Zaterdag. Een brief van Charle Borra, dat hij in het Hospitaal was te Parijs met zeere beenen. 's Avonds 46,80 frs.

[19/09/1915]  Zondag 19. Ik kocht een scheermes, bostel en zeepe en 2 schoenne messen voor 5,50 fr. Ik antwoorde een kaart van Charle Borra en aan Thur Staelens.

[20/09/1915]  Maandag een brief uit Leysele van Noe, eenen uit Holland van Jerôme en één van Jules Pylyzers. Ik schreef eene kaart aan Pylyzer en eene aan Jerome Simoens*. 's Avonds gingen wij naar den Apotheker om vloiepoeder en een tuit voor het kind. Ik had ook nog porttretten van Victoor, een boekje en een gazette.

[21/09/1915]  Dynsdag 21 Septembre. Een brief van Emiel Vanhee en Georges Osaer.

[22/09/1915]  Woensdag een brief van Noé, eene kaart en een brief van Jerome Vanhee.

[23/09/1915]  Donderdag. Niet. Ik schreef eene kaart naar Noé, Camielle Vanhee, eene naar Victoor



13 René Boone [QQkaart 25] LINK

processie    14 Arthur Staelens [QQkaart 26] LINK



12 Jerôme Simoens [QQkaart 24] LINK

en eene gazette naar George Osaer.

's Avonds ging ik achter een maalslot en 2 legten voor aan mijn koffer.

[24/09/1915]  Vrijdag 24 Septembre ontvangde ik een brief van René Boone* en van Victoor breinaalden en 1 brief van Noé en 1 kaarte van Charle Pylyzer. Ik schreef naar Victor.

Drie kaarten Processe   15 René Boone [QQkaart 25] LINK




        16 Staelens in een brief




        17 Jerome Simoens [QQkaart 28] LINK

Een brief naar Staelens Arthur Holland voor Victor en een portret voor hem, een brief aan Noé en enen in Noé('s) brief voor Ignaas Vanhee.

[25/09/1915]  Zaterdag 25 Septembre ontvangde ik eene kaart van Cy(rille) Simoens en van Jerôme Vanhee. Ik antwoorde hun alletwee denzelfden noen terug. 's Avonds had ik weder 46,80.

[26/09/1915]  Zondag 26. Slecht weder. Ik ging alleene naar de markt. En van naar Merignac te gaan moesten wij afzien door het slecht weder. Voor den noen naar Talence met mijn note voor 30 dagen. Na den noen een bezoek van Sidonie Vanhille, Louise Dhaene en hare dochter Elsa. Ik haalde 2 bottels bier voor 60 centi de koppel.

[27/09/1915]  Maandag 27. Ik ontvangde mijne gazette en eene antwoorde op de zoekkaarte van Zwaenepoels.

[28/09/1915]  Dynsdag 28. Een brief van Arthur Niville. Ik schreef naar de bienfaisante voor nieuwe kleederen, en een brief naar Thur Niville.

[29/09/1915]  Woensdag. Eene kaart een brief van Jerôme en Victoor onze broeders te samen.

[30/09/1915]  Donderdag 30 Septembre. Niet.

[01/10/1915]  Vrijdag den eersten Octobre. Eene gazette van Victor. Ik schreef naar Victor.

[02/10/1915]  Zaterdag verzond ik een brief aan Victo(r) en eenen aan Bureel van ons Vlaanderen te Parijs, eene gazette aan Georges Vandermeersch en eene kaart aan Jerome Simoens.

Zaterdag 2de avond maar 41,40 centiemen.

[03/10/1915]  Zondag 3 naar de mis in de kerk van St Louis en om kleers, na den noen naar Merignac. eene gazette van Victoor, een brief van Charle Borra uit Parijs, een van Jerome Vanhee.

[04/10/1915]  Maandag 4 naar de Markt. Ik kocht eene (s)chorte voor Alida 5,75 en een kapmes 50 cent. 's Noens om 90 frs naar Talence (gecorrigeerd uit : Merignac). Ik ontvangde eene brief van Charle Pylyzer en eene kaarte van Cyrille Cuille.

[05/10/1915]  Dynsdag 5 niet. Als ik om mij(n) geld geweest had den 5 Octobre had(den) wij samen nog 615 frs (gecorrigeerd uit 1615 frs) van 819 frs in 2 (?) maanden.

[06/10/1915]   Woensdag een brief van Constant. Ik schreef naar Victoor eene kaart [QQkaart 29] LINK, eene brief naar Charle Pylijzer, eene kaart naar Jerome Vanhee, een kaart naar Charles Borra, een kaart naar Noé.

[07/10/1915]  Donderdag 7 Octobre. Een brief van Jerome Vanhee en Noé.

[08/10/1915]  Vrijdag. Niet.

[09/10/1915]  Zaterdag. Ook niet. 's Avonds had ik maar 34,20 frs. Ik zond elk 5 frs aan Vanhee en Noé.

[10/10/1915]  Zondag 10 october. Ik ging naar de Mis in St Michels kerk te Bordeaux, dan naar de Markt, en dan samen om kleeren. Ik kreeg maar een bon voor kousen en elk een hemd. Als ik thuis kwam, ik had mijn gazette en een brief van Laurent D'hooge. Wij deden op 10 October eene wandeling in den hof van Bordeaux en dan op de foore op de place Quinconces, waar men zag spekken maken en van alles. 's Avonds schreef ik eene kaart naar Laurents D'hooge en zond hunne brief aan Constant, met er één op geschreven voor hem dan voorts te verzenden aan Victoor.

[11/10/1915]  Maandag 11 October. Niet.

[12/10/1915]  Dynsdag 12 October. Niet.

[13/10/1915]  Woensdag 13 morgend zond ik een brief naar de Fransche Moëres voor de Zusters.

[14/10/1915]  Donder(dag) 14. Een brief van Ch(arles) Pylyzer. Ik ging naar de Rue St Eugene en Rue Huerta, en ik begon om het tweede pa(ar) schoen te maken voor Victoor.

[15/10/1915]  Vrijdag 15. Een brief van Jerôme S(imoens) en Em(iel) Vanhee en van Felix Tyvaert, en 1 kaarte (van) Thur Staelens.

[16/10/1915]  Zaterdag 16. Ik had gedaan met den kleinen zijn schoen. Ik had 37,80 frs en nog 4 is 41,80.

[17/10/1915]  Zondag 18. Wij gingen naar de Markt, ik naar de Mis en voor mijn haar en baard dat ik deed afdoen, moest ik 75 centiemen betalen. Ik ontvangde mijne gazette en ging dan zien naar eene andere kamer in de Rue Balzac.

[18/10/1915]  Maandag. 2 brieven van Noé en Jerôme Vanhee. Zij had(den) nog hun briefje van 5 frs niet ontvangen.

[19/10/1915]  Dijnsdag ging ik werken tot 9 ure. Daarna achter een nieuwe kamer of te wege seffens te verhuizen, maar 't mislukte. Dan naar de markt en om riveers en een soepkomtje van 2,25 en een roggenbroodje. Ik ontving een brief van Charle Borra.

[20/10/1915]  Woensdag.

[21/10/1915]  Donderdag. Ik zond postkaarten aan Jerome Simoens voor Victoor [QQkaart 31] [QQkaart 32] LINK en een brief aan Noé. 's Noens ontvangde ik een brief van Thur Niville en Jerôme Vanhee dat hij zijn tweede briefje van 5 fr ontvangen had.

[22/10/1915]  Vrijdag ontvangde ik geen brieven.

[23/10/1915]  Zaterdag 23 ontvangde ik geen brieven nog kaarten. Ik ontvangde 36 frs in de fabrike. Ik had nog 40 frs samen. De reste was verleefd.

[24/10/1915]  Zondag. Ik zond 5 frs aan George Osaer, een brief aan Charle Borra, eene kaart aan Emiel Vanhee en 4 postkaarten aan Thur Staelens [QQkaart 34] LINK. 's Morgends naar Tivoli naar Pier Dhaenens, daarna 1 bon gekocht voor naar Osaer te zenden. Wij dronken eens een halve liter de vin blanc doux of beter nieuwe witte wijn die niet geklaard is. Ik had eene gazette uit Holland en uit Parijs.

[25/10/1915]  Maandag 25 October. Een brief van Noé en één van de nonnen van Capelle, waarin zij mij lieten weten dat ze 's morgends gingen vertrekken naar Rouen en dat Henri Vermeersch dood was van verdriet. 's Noens ging ik met mijn note naar de Mairie en 's avonds om eene nieuwe kamer, maar die menschen wilden hem niet verhuren.

[26/10/1915]  Dynsdag 26 October. Ik had 's noens een brief van Jerôme Vanhee, die mij schreef dat hij ging mogen in kongé naar Enghelland gaan en hij vroeg mij die andere drinkpenningen ter waarde van vijftien franks. Denzelfde noen ging ik naar de zelfde straat naar een andere kamer zien voor 15 frs. Ik zei dat het wel was. 's Avonds als ik 

(einde van boekje 3)

op de voorlaatste bladzijde  van boekje 3 staat nog volgende rekening :

Den 11sten Oogst zondt ik voor Laurents Dhooge 5 frs aan George Osaer

den 15 Oogst aan Noé ook 5 frs

den 11 September zond ik Jerome Vanhee 5 frs

Verzonden aan Noé en Jerome Vanhee elk 5 fr op den 10 October : 10











      25

Op dit boekje verzonden alleene 

25 fr

Den 26 October aan Jerôme Vanhee   
15






         

40

thuis kwam van mijn werk ging ik nog om een postmandaat voor naar Vanhee te zenden, maar in de kleine post op Nansoutij gaven ze dat niet meer voor de Belgique. Ik moest daarmee naar de grooten post Cours St. Jean en den zelfden avond vertrok het mandaat voor Jerôme Vanhee A-13-1B-30 armée Belge en Compagnie.

[27/10/1915]  Woensdag. Niet.

[28/10/1915]  Donderdag. Niet. Maar namiddag een bezoek van Camiel Dhaene en zijn wijf.

[29/10/1915]  Vrijdag een brief uit America (van C)yrille Simoens.

[30/10/1915]  [Zaterd]ag.  Wij kregen elk 8 paar burgerschoenen om te combreuren, en 's avonds had ik 42,85.

[31/10/1915]  Zondag 1 kaart van Noé, een gazette van Victoor en Ons Vlaanderen. Ik schreef op 31 October naar Laurents Dhooge, Cyrille Simoens, Thur Niville en Felix Tyvaert brieven, en een gazette naar George Vermeersch, eene kaart naar J(erôme) Simoens.

[01/11/1915]  Maandag op Allerheiligen naar de kerk van St Nicolaai en St Croix en naar Rabaut Rue Morion.

[02/11/1915]  Dynsdag 2 Novembre.

[03/11/1915]  Woensdag. Een brief van George Osaer dat hij het briefje of beter die bon van 5 fr. ontvangen had.

[04/11/1915]  Donderdag naar Talence om 93 frs. Een brief van Noé en een portret, een van Emiel Vanhee en een van Ignaas Vanhee van Bulschamp.

[05/11/1915]  Vrijdag. Niet. Ik betaalde 10 fr.  

[06/11/1915]  Zaterdag 6 Novembre 1915. Een brief uit Rouen van de Z(us)ters van Capelle, een van Constant, eene kaarte van Charles Pijlijzer. Ik had weder 34,20 centiemen.

Ik had nu samen                     702

met dat trekgeld van Talence  34,20

was samen op 6 Novembre     736,20

[07/11/1915]  Zondag naar de Markt. Ik stak eene kaart in de bus voor Charle Borra, Emiel Vanhee, George Osaer. Daarna naar de mis van 10 1/2, dan 2 brieven naar Constant en de zusters van Capelle. Ik ontvangde eene gazette en 1 boekje van Victoor.

[08/11/1915]  Maandag 8 Novembre. 1 brief van Jerome Simoens.

[09/11/1915]  Ik zond eene gazette naar George Osaer en eene kaart aan Noé.

[10/11/1915]  Woensdag 11 Novembre. Ik had een brief van Noé achter 5 fr. voor naar Parijs te gaan. Ik zond hem dat 's avonds.

[11/11/1915]  Donderdag. Een brief van Jerome Sim(oens) en Hector Dhaene.

[12/11/1915]  Vrijdag. Een brief van Charle Borra uit Parijs en van Noé.

[13/11/1915]  Zaterdag. 's Avonds had ik 37,80 frs.

[14/11/1915]  Zondag 14 Novembre. Een portret van Charle Borra en de gazette.

[15/11/1915]  Maandag. Een brief van Emiel Vanhee.

[16/11/1915]  Dynsdag 16. Een brief van Jerôme Vanhee.

[17/11/1915]  Woensdag 17. Eene gazette van Victoor. Ik schreef een brief aan Jerôme Vanhee en een aan Charle Borra.

[18/11/1915]  Donderdag. Niet.

[19/11/1915]  Vrijdag. Een gazette van Victoor en een brief van Victoor, 's avonds nog eene gazette.

[20/11/1915]  Zaterdag 20. Eene brief van Charle Borra en een brief van Karel Pylyzers. 's Avonds ontvangde ik 34,20 frs.

[21/11/1915]  Zondag. Naar de markt. Ik kocht 4 leevaarts voor 15 centiemen het stuk, en een kilo kooiherte (l. koe-hart) aan 75 centi(em) den halve kilo. Daarna na(ar) de mis, en 's namiddags naar de gare midie naar Rabauts.

[22/11/1915]  Maandag 22 Novembre. Ik schreef een brief op eenen voor Victoor en Jerôme [QQbrief 125] LINK, eene kaarte naar Thur Staelens [QQkaart 36] LINK en naar René Boone en eene naar Victor [QQkaart 37] LINK.

[23/11/1915]  Dynsdag 23 ontvangde ik een brief van Noé en George Osaer, die schreef dat zij(n) Vader Pieter Osaer dood was. Ik schreef een brief naar Jerôme Tack en naar Karel Pylyzer.

4 dage reke niet.

[27/11/1915]  Zaterdag 27 Novembre. In (l. Ik) ontvangde 41,40 frs en zond een brief aan Noé.

[28/11/1915]  Zondag 28 Novembre. Ik had een brief van Laurents. Ik ging 's namiddags zien naar mijne nieuwe kamer.

[29/11/1915]  Maandag. 's Namiddags bleven wij met 6 thuis uit het werk, om dan want (l. wat)  meer werk te hebben,

[30/11/1915]  Dynsdag. Ik ging 's avonds met mijne valise naar mijn andere kamer en schreef een brief aan Noé en Laurents Dhooge.

[01/12/1915]  Woensdag 1 Decembre. 's Noens had ik mijne nieuwe kamer voor 22 frs. 's Avonds verhuisden wij achter mij(n) werk. Tegen 9 ure was alles gedaan.

[02/12/1915]  Donderdag 2 Decembre kwam ik uit mijn werk. Wij gingen samen naar Talence om ons geld, 90 franks.

[03/12/1915]  Vrijdag een brief van Tybaert en een van Jerôme Simoens en een gazette van Victoor.

[04/12/1915]  Zaterdag had ik 36 frs. Ik had samen 850 frs op den 4 Decembre 1915.

[05/12/1915]  Zondag naar de Markt. 's Namiddags (e)en bezoek van Henri Rabaan. Ik ontvangde mijne gazette. Ik had een maand vooruitbetaald : 22 frs  voor mijne nieuwe Kamer.

[06/12/1915]  Maandag 6 Decembre 210, voornoens gaan werken, 's namiddag(s)  een brief van Noé. Ik zond een brief aan Jerôme en Thur Staelens en ik ging naar de nieuwe markt. Ik kochte een stukje goed voor schoenen en 1 koffies kanne 1,25 fr.

[07/12/1915]  Dynsdag 1 brief van Constant en van Noé. Ik zond een kaart aan Noé.

[08/12/1915]  Woensdag schreef ik  een brief aan Constant en eene gazette aan Noé.

[09/12/1915]  Donderdag. Een gazette van Victoor.

[10/12/1915]  Vrijdag een gazette van Victoor en een brief van Thur Staelens en van Jerôme Tack.

[11/12/1915]  Zaterdag. Ik schreef een brief aan Jerôme Tack en Tur Staelens. 's Avonds had (ik) 36,60 fr.

[12/12/1915]  Zondag 12 Decembre 1 gazette en 1 brief uit Elsdamme van Noé.

[13/12/1915]  Maandag. Een brief van Hector Daene en Jerome Sim(oens). Ik kocht 25 kilo koks aan 2,50 fr. 

[14/12/1915]  Dynsdag. Eene gazette die wedergekeerd was, die ter bestemming den zoone van P(ieter) Osaer niet (had) gevonden, waaruit ik dacht dat George dood was of krijgsgevangen.

[15/12/1915]  Woensdag 15 Decembre 1915. Ik zond een brief aan Hectoor Dhaene en die zelfste gazette weder aan George Vermeersch.

[16/12/1915]  Donderdag. Ik kocht een bundel hout van 1,75 fr.

[17/12/1915]  Vrijdag. Een brief en eene gazette van Victoor gezonden door Jer(ôme) Simoens.

[18/12/1915]  Zaterdag 18 Decembre. Ik had 32,40 frs.

[19/12/1915]  Zondag naar de markt.

[20/12/1915]  Maandag 20. Niet.

[21/12/1915]  21 Dynsdag. Een brief van de zusters en een kaart van Charle Borra. In die brief vroegen ze mij om naar Rouen te gaan voor de Belgische schoolkolonie.

[22/12/1915]  Woensdag 22 Decembre schreef ik 's morgends naar de Zusters en stak er een briefje bij voor M. den Député Raemakers om zijne conditiën te vragen over het werk. 's Noens nog een brief van de Z(us)ters omdat ik niet te rap had geweigerdt.

[23/12/1915]  Donderdag. Eene gazette van Victoor. Ik zond een brief en kaart naar Victoor en Jerôme Simoens samen [QQbrief 126]

[24/12/1915]  Vrijdag. Een brief van Noé en van Constant. Noé vroeg 5 frs.

Vrijdag avond 24 KERS.DAG avond had ik 34,20. Ik zond nog denzelfden avond 5 frs aan Noé en een gazette en een gazette ook aan George Osaer.

[26/12/1915]  Zondag mijne gazette.


[27/12/1915]  Maandag. Niet. 27 Decembre.

[28/12/1915]  Dynsdag een brief van de Zusters. Ik schreef dadelijk een terug dat ik ging gaan en een aan Constant dat ik hem ging naderen in plaats van hij zelf te komen.

[29/12/1915]  Ik zond ze den Woensdag morgend weg. 's Noens eene gazette van Victoor.

[30/12/1915]  Donderdag een brief van Noé.

[31/12/1915]  Vrijdag 31 Decembre. Niet. 's Avonds 43,20 frs.

